
 
 
 
 

ОТПРЕМНИНЕ (ПРИ)СТИЖУ,  
ЈУБИЛАРНЕ СЕ ТЕК ОЧЕКУЈУ 

 
         Иако је доношењем Закона о изменама и допунама Закона о буџету РС за 
2011. (ребалансом буџета) Народна скупштина створила законски основ да 
запосленима који већ (пре)дуго чекају и отпремнине, а и јубиларне награде, 
беспарица је учинила да се ова средства трансферишу онима којима и припадају 
– „на кашичицу“. 
         Према информацијама које смо добили из Покрајинског секретаријата за 
образовање, управу и националне заједнице, потврђено је да су јуче, у понедељак 
07.11.2011.г., школама пребачена средства за отпремнине оних колега које су из 
војвођанских кућа знања отишли у пензију у току календарске 2010. године. 
Стога очекујемо да ће у току дан-два 748 наших бивших колега добити након 
готово двогодишњег чекања оно што им је по Закону требало бити исплаћено 
најдуже за 30 дана од одласка у заслужену мировину. Нажалост, ту и није крај 
причи о отпремнинама за колеге који су радни век провели у школама у северној 
покрајини, бар не за њих 400 људи, који су отишли у пензију у току ове године и 
који такође чекају на исплату отпремнина знатно дуже него што је то Законом 
уређено.  
         Ипак остаје тужна прича о неодговорној држави за коју је био проблем да 
исплати 137 милиона динара за оне који су у пензију отишли током претходне 
године, јер то је ипак тек нешто више од 1 милион евра или само 1 промил од 
оног износа који неповратно испари сваке године кроз јавне набавке и прелије 
се у џепове оних бескрупулозних који у том нечасном послу суделују, а проблем је 
очигледно и износ од 100 милиона динара колико коштају отпремнине за 
војвођанске просветне пензионере који су у пензију отишли у току ове 
календарске године и који ће бити подељени у две групе – на оне који су у 
пензију отишли до краја школске године (31. августа) и на оне који су право на 
пензију стекли у току нове школске године (после 01. септембра).  
         Да ли је само беспарица проблем или је реч о нечем другом, процените 
сами. У сваком случају, срамотно је да држава штеди на онима који су јој (неки и 
по 40 година) образовали младе, тим пре што смо јуче забележили и вест да су 
министарства у Влади Републике Србије само у току ове године потрошиле чак 
50 милиона динара на различите медијске „услуге по уговору“ и „специјализоване 
услуге“. Иако Министарство просвете није међу водећим потрошачима ових 
услуга, то ништа мање не умањује горак укус небриге према онима који су радни 
век провели у „делатности од посебног друштвеног интереса“. Шта би ли тек било 
да су век провели у делатности која није од посебног друштвеног интереса. 
         Елем, до краја ове недеље Покрајински секретаријат ће ресорном 
Министарству просвете и науке доставити списак овогодишњих просветних 
пензионера, који су у пензију отишли закључно са 31. августом, затим опет треба 
закључити споразум о обавезама између секретаријата и министарства, а потом 
би до краја месеца требало да паре легну и на рачун овогодишњих пензионера. 
Надамо се да ће се то десити јер нас из Покрајинског секретаријата уверавају да 

БЕОГРАД, Дечанска 14/5; тел/факс: 011/3236-259, 025/420-093 
Е-mail: sob@beograd.com, sindiso@sbb.rs  



су све војвођанске школе одблокиране, сем школе из Степановићева, што другим 
речима значи да не би требало бити сметњи, па да колеге и из школа које су 
донедавно биле блокиране проследе паре онима којима и припадају. 
         Нажалост, неки школски рачуни и даље ће остати блокирани, јер како смо 
информисани из секретаријата и министарства, због буквалног тумачења члана 
6. Закона о изменама и допунама Закона о буџету, тим законом нису предвиђена 
и средства којима би се могли исплатити повериоци у судским споровима које су 
школе изгубиле, често пута, рекао бих чак и најчешће, због  начина на који су им 
помагале више просветне власти и како су их саветовале у току тих спорова, што 
значи да ће нека већ ребалансом одобрена средства бити враћена у државну 
касу, а неке школе ће и даље имати блокиране рачуне. 
         И на крају пар речи о јубиларним наградама које су за Министарство 
финансија и Министарство просвете наводно техничко питање, али које никако 
да пристигну до оних којима су и намењене. Како овде треба водити рачуна и о 
евентуалној застари (3 године од стицања права), Синдикат ће у моменту када и 
ако буду рокови за исплату угрожени помоћи колегама да тужбама предупреди 
ту ситуацију и да их правовремено, подношењем тужби, обезбеди да им тај бонус 
и буде исплаћен. Напомињемо да у овом тренутку нису угрожене колеге из 
школских синдиката, којима ПКУ као рок застаре препознаје крај календарске 
године, али су то колеге из синдиката културе и других јавних служби којима је 
застара везана за датум на који су и стекли право. Наравно, сем тога треба 
водити рачуна и о томе да и ПКУ за запослене у основним и средњим школама 
рок важења истиче средином фебруара наредне године.  
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